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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdés alapján, figyelemmel az Országgyűlésről »516.2012. évi
XXXVI. Törvény 42. § (8) bekezdése, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) Ogy Határozat 91 . § alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Varga Mihály nemzetgazdasági miniszterhez a következő címmel:

„Mennyibe került és mennyit ért a keleti nyitás? ”

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar kormány kűlpolitikájában és külgazdasági politikájában egyaránt erőteljes
fordulatot hajtott végre - az elmúlt négy- év során . A „keleti nyitás” politikája, ahogy önök
előszeretettel nevezik ezt a fordulatot, akár még örvendetes és üdvözölhető is lenne, ha nem
járna együtt hazánk euroatlanti kapcsolatainak rombolásával és a közelebbi és távolabbi ázsiai
despoták kőrűludvarlásával. Szerintünk a gazdasági lehetőségek keresése és a jó üzlet
megkötésének reményében folytatott reálpolitika soha nem írhatja felül a demokratikus jogo k
és a szabadság iránti elkötelezettségűnket. Nem űzletelhetűnk, pláne nem udvarolhatunk
olyanoknak, akik hatalmukat népük elnyomására használják fel . Szerintünk nincs olyan
kalkuláció, amely szerint megéri elnyomó rezsimeknek hajbókolni, de vajon amikor Önö k
kalkulálnak, akkor mi a számla vége? Megérte ?

A „keleti nyitás” jegyében a jelen kormányzati ciklus négy éve alatt számos állam i
kiadás merült fel. Szijjártó Péter államtitkár úr évente többször kőrbeutazta a bolygót,
delegációk jöttek és mentek, számos kereskedőház alakult állami, illetve részben állam i
források felhasználásával . A választópolgárok mégsem tudják, hogy mennyibe került az önö k
égtáj-orientációs váltása. Mint ahogy arról sincsenek információik, hogy a befektetett közös
pénz — hiszen az állami csakis k őzpénzből képes költeni , megtérűlt-e a közösség számára?
Hogyan alakult a külkereskedelmi forgalom az érintett országok vonatkozásában? Hogyan
változott az elmúlt négy során a tőkeáramlás ezen országok viszonylatában?



Ezért az alábbi kérdésekre várom a tisztelt miniszter úr válaszát :

• Pontosanmely országokkal való gazdasági kapcsolatok javítása/erősítése tartozott
a kormány „keleti nyitás” politikájába?

• Mennyibe került a „keled nyitás”? Mennyi k őzpénzt fordított a kormány évente a
keleti külgazdasági kapcsolatok javítására?

• Mennyi „kereskedőház” alakult és ezekb ő l mennyi van magántulajdonban és mely
cégcsoportokhoz köthetőek ezek a magántulajdonosok?

• Hogyan alakult 2010-2014 között .a külkereskedelmi forgalom az érintett országok
viszonylatában, ezen belül a hazai kis- és közepes vállalkozások részesedése ?

• Hogyan alakult 2010-2014 között a tőkeáramlás Magyarország és az érintett
országok között?

• Hogyan alakultak az olyan egyéb gazdasági kapcsolatok a „keleti nyitásban”
érintett országok viszonylatában az elmúlt négy évben, mint a tudományos
együttműködés, a munkaerő-áramlás és a technológiai transzfer?

• Milyen mutatóval méri a kormány a „keleti nyitás” politikájának sikerességét ,
illetve sikertelenségét? Hogyan alakult ez a mutató az elmúlt négy év során?

Válaszát köszönöm !

Budapest, 2014 . március 17.
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